
Ochranárske	združenia	a	poslanec	Šudík	tvrdia,	že	návrh	zákona	
Moniky	Kozelovej	ohľadom	množiarní,	je	nedostatočný.	Podajú	návrh	na	

jeho	sprísnenie.	
 

Výstup z tlačovej konferencie v NR SR zo dňa 28. júna 2023 o 10:00 
 

Na tlačovej konferencii vystúpili: 
Tomáš Šudík (poslanec NRSR),  
Kristína Devínska (Sloboda zvierat),  
Lenka Grešová (Zvierací ombudsman) 
  
Poslanec Tomáš Šudík (OĽANO) spojil sily so Slobodou zvierat a iniciatívou Zvierací 
ombudsman.Na tlačovej konferencii predstavili pripomienky k návrhu “antimnožiteľského” 
zákona poslankyne Moniky Kozelovej. Tá predkladá  do pléna NR SR návrh, ktorého cieľom 
je riešenie problému nadmerného rozmnožovania zvierat, najmä psov a mačiek, ktoré sú 
častokrát chované v nevhodných podmienkach v takzvaných množiarniach. Organizáciám, 
ktoré sa zaoberajú ochranou zvierat, sa novela poslankyne Kozelovej zdá byť nedostatočná. Z 
tohto dôvodu pripravili spomínaný doplňujúci návrh, ktorého cieľom je sprísnenie návrhu 
legislatívy ohľadom chovu a predaja psov a mačiek.  
 
Ako na tlačovej konferencii uviedla Kristína Devinská zo Slobody zvierat, riešenia zo strany 
agrorezortu a veterinárnej správy v riešení nadmerného rozmnožovania psov v nevyhovujúcich 
podmienkach, roky neprichádzajú alebo ich vidíme v nedostatočnej podobe: "Tisíce zvierat z 
množiarní a ich chorých potomkov, pre ktoré tu fungujeme dlhé roky ako hniezdo záchrany, 
potrebujú konkrétne a odborné riešenia: jasné vymedzenia v ponuke na predaj, 
transparentnosť a dohľadateľnosť predávajúcich, schvaľovací proces pred registráciou 
chovných miest ako aj povinnosť registrácie všetkých chovateľov, nielen tých, ktorí vyvážajú 
za hranice našej krajiny", dodáva Kristína Devínska. Opiera sa aj o prieskum agentúry Focus 
z roku 2021, podľa ktorej až 52, 5% opýtaných súhlasí so zlepšením aktuálnej legislatívy 
ohľadom sprísnenia zákonov pri inzercii zvierat. So sprísnením legislatívy skôr nesúhlasilo 28,9 
% opýtaných. Sprísnenie zákona v oblasti inzercie podporilo aj 6943 občanov a občaniek SR 
podpísanm výzvy, ktorú odovzdávajú poslancom NRSR.  
 
Poslanec Tomáš Šudík dodal, že Slovensko patrí ku krajinám, kde je biznis so psami z 
množiarní najviac rozšírený. “Je to hanbou Slovenska, že štát roky túto tému nerieši a mrzí 
ma, že nám návrh zákona blokoval aj bývalý minister pán Vlčan, a to aj napriek tomu, že sme 
na niekoľkých stretnutiach poukazovali, ako sú na Slovensku množiarne rozšírené a ako v 
nich zvieratá trpia”, dodal na tlačovej konferencii Šudík s tým, že namiesto toho, aby bývalý 
minister Vlčan počúval odborníkov v oblasti ochrany zvierat, ako sú napríklad zástupcovia 
Slobody zvierat či iniciatívy Zvierací ombudsman, vytvorili nedostatočnú legislatívu, ktorú 
predkladajú poslanci bez dohody s organizáciami, ktoré sa problematike množiarní roky 
venujú.  
 



Za súčasného stavu už nemožno za problematické považovať iba nelegálne množiarne, nad 
ktorým veterinárne orgány nemajú žiadnu kontrolu. Iniciatíva Zvierací ombudsman vníma ako 
problém aj tzv. legálne množiarne, teda podľa zákona registrované zariadenia, ale charakterom 
chovu podobajúce sa skôr veľkochovom hospodárskych zvierat. Za najproblematickejšie 
iniciatíva vníma zistenie, že orgány veterinárnej správy kontrolu v týchto zariadeniach pred 
registráciou nevykonajú vôbec, alebo aj v prípade, ak ju vykonajú, neskúmajú stav pohody 
a zdravia individuálnych zvierat. Spravidla iba konštatujú, že v celom chovnom zariadení sú 
splnené minimálne požiadavky a zdravotný a výživový stav chovaných zvierat je dobrý.  
Takýto postup veterinárnych orgánov nemožno považovať za dostatočný, najmä v prípadoch 
veľkochovov spoločenských zvierat, v ktorých sa čísla pohybujú v počte až 130 chovaných 
dospelých jedincov určených na rozmnožovanie. 
 
"Zaujímalo nás teda, koľko kontrol v registrovaných chovných zariadeniach RVPS 
vykonala. Údaje sme získali od 26 zo 40 RVPS. Na území týchto 26 RVPS bolo ku dňu 
registrovaných 927 chovných zariadení psov a mačiek. Kontrolu vykonali len v 11 % 
registrovaných zariadeniach.  
Spolu sa tam nachádzalo 1520 dospelých psov, pričom približne 81% boli sučky," hovorí 
Lenka Grešová z iniciatívy Zvierací ombudsman a dodáva:" Ak vezmeme, že 1230 sučiek by 
mali v priemere 3 šteňatá, dostaneme sa k číslu takmer 3700 šteniat, iba z 91 chovných 
zariadení. Podľa poslednej informácie, ktorú máme, len registrovaných chovných zariadení 
psov a mačiek je už takmer 1500." 
 
Pôvodný návrh poslankyne Kozelovej chcú sprísniť 
 
Návrh, ktorý do parlamentu predkladá poslanec Tomáš Šudík a ktorý vznikol po odbornej 
konzultácií s ochranárskymi združeniami, zavádza nové kompetencie pre orgány veterinárnej 
správy, ktoré budú môcť kontrolovať subjekty ponúkajúce spoločenské zvieratá na predaj alebo 
iný prevod aj prostredníctvom siete internet, a to za využitia nového inštitútu 
„predstieraného záujmu o kúpu spoločenského zvieraťa“.  Orgány verejnej správy budú 
registrovať a zrušovať registrácie chovných zariadení spoločenských zvierat, kontrolovať 
dodržiavanie povinnosti registrácie, kontrolovať dodržiavanie povinností súvisiacich s ponukou 
na predaj alebo iný prevod spoločenských zvierat prostredníctvom miest dostupných verejnosti. 
 
Navrhuje sa vytvorenie počítačovej databázy pre register chovných zariadení spoločenských 
zvierat a prepojenie údajov s centrálnym registrom spoločenských zvierat. V oblasti chovu psov 
a mačiek na rozmnožovanie by sa malo dotknutým osobám poskytovať aj vzdelávanie. 
 
Orgán veterinárnej správy bude na podnet podávateľa povinný vykonať kontrolu, ak z podnetu 
vyplýa, že dochádza k porušovaniu ochrany zvierat (nevhodné chovné podmienky alebo na 
týranie zvierat), a to v zákonom stanovenej lehote. 
 
Okrem povinností pre orgány veterinárnej správy, vzniknú povinnosti aj pre chovateľa alebo 
držiteľa psa, ktorý psa bude musieť pred prvým prevodom identifikovať a uviesť aj údaje o 



chovnom zariadení, ktoré musí mať registrované podľa § 40b. Ak pes nebude identifikovaný, 
môže byť jeho chov zakázaný. 
 
Zákaz odlúčenia mláďat psov a mačiek 
 
Návrh poslanca Šudíka zavádza nové povinnosti resp. zákazy, ktoré majú zabrániť 
nelegálnym množiarňam. Medzi ne patrí aj zákaz odlúčenia mláďat psov a mačiek od 
stanoveného veku, po vzore iných krajín Európkej únie. 
 
Súčasná právna úprava nepozná žiadne obmedzenie odlúčenia mláďat psov a mačiek od ich 
matky, rovnako ako žiadne obmedzenie veku týchto mláďat, v akom môžu byť ponúkané na 
predaj alebo iný odplatný prevod, čo má za následok porušovanie ich ochrany často s 
následkom týrania až smrti mláďat. 
 
V legislatíve iných členských štátov sa takéto obmedzenie bežne vyskytuje. Zákaz odlúčenia 
mláďaťa od matky je upravený v legislatíve Rakúska, Belgicka, Bulharska, Českej republiky, 
Dánska, Francúzska, Nemecka, Grécka, Maďarska, Litvy, Holandska, Portugalska, 
Rumunska, Slovinska a Švédska. Minimálny vek je navrhovaný u šteniat od 7- 8 týždňov, u 
mačiat od 7 do 13 týždňov. 
 
Sloboda zvierat spolu s 25 regionálnymi útulkami v rámci celého Slovenska, v tejto chvíli 
opatruje bezmála 2 300 bezprizorných, nechcených, chorých a zranených  zvierat. V 
prevažnej väčšine ide o psy, ktoré sú zachránenéz katastrofálnych a nehumánnych 
podmienok. Až 2 300 zvierat, odkázaných na útulky prevádzkované občianskymi združeniami 
(väčšina fungujúca na dobrovoľníckej základni), sú jasným ukazovateľom dlhoročného, 
nesystematického riešenia problémov neúmyselného-náhodného, ale aj zámerného množenia 
za účelom zárobku.   
 
Koniec tlačovej správy. 
 
Kontakt pre média:  
Tomáš Šudík, poslanec NRSR, tomas.sudik@gmail.com, +421 907 345 636 
Kristína Devínska, Sloboda zvierat, kristina.devinska@slobodazvierat.sk, +421 904 561 522  
Lenka Grešová, Zvierací ombudsman, lenka.gresova@flaw.uniba.sk, +421 902 896 573 
 
Fotografie k stiahnutiu, TU: https://drive.google.com/drive/folders/10d6-
HLUP8wOyOPWaZA8NYum3juHU1C4Z?usp=share_link  
 
 
 
Tomáš Šudík  



Tomáš Šudík je od roku 2020 poslancom Národnej rady Slovenskej republiky. Dlhodobo sa 
venuje témam ochrany zvierat, životného prostredia, ochrany klímy a samosprávy. V rokoch 
2018 - 2022 bol poslancom Mestského zastupiteľstva v Humennom.  

Sloboda zvierat 

Občianske združenie Sloboda zvierat vzniklo v roku 1993 s cieľom pomáhať opusteným a 
týraným zvieratám a zlepšovať legislatívu na ochranu zvierat. Ročne prijíma SZ Bratislava a 
jej regionálne útulky viac ako 7000 psov a mačiek v núdzi, pričom okolo 5000 zvieratám nájdu 
nový domov prostredníctvom domácej alebo zahraničnej adopcie. Okrem priamej záchrany 
zvierat sa Sloboda zvierat venuje vzdelávaniu verejnosti formou programov pre MŠ, ZŠ a SŠ a 
kampaniam za zmeny legislatívy: v roku 2019 organizácia presadila zákon zakazujúci výcvik a 
verejné vystupovanie divožijúcich zvierat, v roku 2021 dosiahla zákaz držania psov na reťazi. 
Je členom koalície Eurogroup for Animals.  

Zvierací ombudsman 

Zvierací ombudsman je iniciatíva Aliancie združení na ochranu zvierat a občianskeho združenia 
FALLOPIA, ktorá sa od roku 2013 zaoberá pomocou zvieratám na úrovni systémových a 
legislatívnych zmien. Zvierací ombudsman je neštátna a apolitická iniciatíva. Zvierací 
ombudsman je tím priateľov zvierat, ktorý sa venuje odvážnemu cieľu: Slovensko vľúdne a 
empatické (nielen) k zvieratám. Iniciatíva je dôležitá aj pre posilňovanie empatie v spoločnosti 
voči zvieratám, životnému prostrediu a prírode, najmä u detí a mladej generácie. Zvieraciemu 
ombudsmanovi sa dvakrát podarilo zmeniť Trestný zákon, presadiť ochranu zvierat do 
školského vzdelávacieho programu, či nájsť domov stovkám zvierat cez adopčné podujatie 
Nájdite sa! so zvieratkom z útulku. Jednou z najdôležitejších aktivít Zvieracieho ombudsmana 
bola novela zákona o veterinárnej starostlivosti. Členovia Zvieracieho ombudsmana už v roku 
2011 presadili sprísnenie prvých trestov za týranie zvierat. V roku 2018 patril Zvierací 
ombudsman medzi tvorcov novely zákona o veterinárnej starostlivosti, podľa ktorej už zviera 
nie je vecou. Roky však Zvierací ombudsman s partnermi pracuje na ďalších legislatívnych 
návrhoch, ktoré by dokázali znížiť krutosť na zvieratách na Slovensku a zvýšiť vymožiteľnosť 
práva v tejto oblasti. 

 

 
 


